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گروه سیاســی - محمدحسین روانبخش: هشت 
ماه بعد از تشــکیل دولتی که با وعده های بسیار اقتصادی 
شکل گرفته، شنیدن این خبر واقعا ناامید کننده است که 
»رئیس جمهور در جلسه با ابراز نارضایتی از افزایش قیمت 
کالاهای اساسی در روزهای اخیر، به دستگاه های نظارتی 
دســتور داد تا پشت پرده این گرانی ها را بررسی و عوامل 
آن را شناســایی کنند و به وزرای اقتصادی دولت تأکید 
کرد اقدامات لازم بــرای تنظیم بازار و کنترل قیمت ها را 
در دستور کار قرار دهند.« شاید این سخن برای روزهای 
اول ریاست جمهوری قابل قبول بود اما در این زمان، این 
سخنان پیام های خوبی در خویش ندارد؛ پیام هایی که این 

گزارش در پی بررسی آنها است:
1- در طــول ماه های گذشــته همواره ایــن انتقاد به 
رئیســی وجود داشــته که وی می خواهد با »دســتور« 
مشکلات را حل کند، دستورهایی که آنقدر کلی است که 
نشان می دهد نه مشکل ریشه یابی شده و نه روشی برای 
حل آن وجود دارد. وقتی یک دســتور می تواند راهگشــا 
باشد که در پشت سر خود، بار یک پژوهش را داشته باشد 
و روشی را نشــان دهد که بر مبنای آن نتیجه ای گرفته 
خواهد شد، والا کلی گویی که از هر کسی برمی آید! اینکه 
» اقدامــات لازم برای تنظیم بــازار و کنترل قیمت ها را 
در دســتور کار قرار دهید« نشــان می دهد که همچنان 
دســتورات رئیســی فاقد این عناصر اصلی و مهم است و 

فقط رفع تکلیفی در حد حرف است. 
2- یکی از سخنانی که رئیس جمهور فعلی آن را وجه 
تمایز خود با دولت قبلی دانســته، این است که وی چند 
بار اعلام کرده به جای اینکه دســتور برای آینده بدهیم، 
از دســتاوردهای گذشته خود ســخن خواهیم گفت. وی 
در گفتگوی تلویزیونی خود در شهریورماه 1400 صریحا 
اعلام کرد: » »بنای من این اســت که درباره وعده هایم با 
فعــل ماضی صحبت کنم نه فعل مســتقبل«! البته او در 

این مدت عموما نه از فعل ماضی و نه مســتقبل استفاده 
نکرده است، بلکه تمایل وی به استفاده از فعل امری است. 
به این ترتیب همچنان دســتورات وی در زمینه مشکلات 
اقتصادی و رفع گرانی به فعل ماضی نرســیده است و این 

احتمال وجود دارد که تا پایان دولت هم نرسد. 
در همین نشست هیات دولت در روز چهارشنبه، عموم 
ســخنان رئیسی با فعل امر بیان شــده است: »رئیسی بر 
ضــرورت تقویت نظارت ها به منظور جلوگیری از نوســان 
قیمت کالاهــا در بازار تأکید کرد و گفت: نباید اجازه داد 
برخی افراد با گرانفروشــی و سوداگری به مردم اجحاف و 

آنها را ناامید کنند.
رئیس جمهور گرانی بی قاعده را غیرقابل توجیه دانست 
و تصریح کرد: تغییر هرگونه قیمت کالا، نیازمند بررســی 

همه جوانب و اطلاع رسانی مناسب به مردم است و اینکه 
یک شــرکت یا کارخانه بخش خصوصی بخواهد به صورت 
ناگهانــی قیمت کالای خــود را افزایش دهــد، غیرقابل 

پذیرش است.
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به بیانات 
روز گذشته مقام معظم رهبری در دیدار کارگزاران نظام، 
دولت را ملزم به اجرای فرامین ایشــان دانســت و تأکید 
کرد: همه مســئولان اجرایی باید تلاش کنند با اقدامات 

به موقع و کارآمد، مردم را امیدوار کنند.
وی این نکته را هم متذکر شــد که هر کاری که باعث 
ایجاد یأس و ناامیدی در جامعه شــود، نباید صورت گیرد 
و این مسأله باید بیش از همه مورد توجه همکاران دولت 

باشد.«

3- یکی از نکاتی که رئیس جمهور چندبار، از جمله در 
دیدار با دانشــجویان در 16 آذر سال گذشته بر آن تاکید 
کرده بود، این بود که » اقتصاد کشور نیازمند جراحی های 
جدی اســت«. واقعیت هم این است که وضعیت اقتصاد 
کشور در 16 سال گذشته به خاطر مسائل متعدد از قبیل 
سوء مدیریت و ناکارآمدی، ساختار گرفتار فساد، تحریم ها 
و ... به چنــان وضعیتی افتاده که نمی تــوان امید بهبود 
آن را با رفتــار و مدیریتی عادی داشــت ولی آیا خبری 
از »جراحــی جدی« وجــود دارد؟! در حالــی که بعد از 
هشت ماه ناکارآمدی و ناتوانی مدیریتی وزیران اقتصادی 
دولت به جایی رســیده که بسیاری از نمایندگان مجلس 
به دنبال اســتیضاح هســتند و دولت با استفاده از هیات 
رئیسه مجلس مانع آن می شود، و هم زمان رئیس جمهور 
از عوامل پشــت پرده گرانی می گویــد و از همان وزیران 
می خواهد کــه » اقدامات لازم برای تنظیم بازار و کنترل 
قیمت ها را در دســتور کار قرار دهید« آیا می توان نشانه 
ای از »جراحی بزرگ« را دید؛ یا اینکه به نظر می رسد که 
دولتمردان چندین سال نوری با جراحی جدی اقتصادی 

فاصله دارند!
4- نکته آخر اینکه همچنان که گفته شد سید ابراهیم 
رئیسی در این هشت ماه تعداد زیادی از این »دستورها« 
در هیــات دولت صادر کرده اســت. اما آیــا یکبار به این 
فکر افتاده که به جای صدور تکراری این قبیل دستورات، 
بییند نتیجه دستورات قبلی چه شد؟! بدون شک اگر این 
بررسی صورت گرفته بود، رئیس دولت متوجه می شد که 
چقدر صدور این قبیل دســتورات، بی فایده و برای مردم، 
ناامید کننده اســت. اما گویا رئیسی فقط مسئول صدور 
فرمان است و بررسی اینکه دستور به نتیجه رسیده یا نه، 
به عهده دیگران گذاشته شده، همچنان صدور دستوراتی 
از این قبیل ادامه دارد و ناگفته پیداست که به چه منجر 

خواهد شد!

رئیس جمهور خواستار شناسایی پشت پرده گرانی ها شد

باز هم دستورات کلی برای اقتصاد نیازمند جراحی بزرگ!

معاون اول قوه قضاییه گفت: امروز به دنبال این هستیم 
عملکرد قوه قضاییه را در معرض دید همگان قرار دهیم تا 

نخبگان نسبت به این عملکرد اظهار نظر کنند.
به گزارش ایســنا بــه نقل از مرکز رســانه قوه قضاییه، 
در راســتای تاکیدات مؤکد و دستورات رئیس قوه قضاییه 
درخصوص ارتقاء و بهبود سازوکارها و فرآیندهای آمارگیری 
در دســتگاه قضایی، به عنوان یکی از بسترهای فساد زا و 
همچنیــن عامل اطاله دادرســی، دیروز )چهارشــنبه 24 
فروردین( همایش ویدئو کنفرانسی به ریاست حجت الاسلام 
والمسلمین مصدق معاون اول قوه قضاییه با حضور رؤسای 
کل دادگستری های سراسر کشــور و دادستان های مراکز 

استان ها برگزار شد.
یکی از دستورکارهای اصلی این همایش، رفع اشکالات 
فرآیندهای آمارگیری در دستگاه قضایی بود؛ همچنین در 
جریان این همایش، 1۸ طرح پایلوت مرتبط با سازوکارهای 

آماری در مراکز و مراجع قضایی عملیاتی شدند.
حجت الاســلام و المســلمین محمد مصدق در همین 
زمینه در این نشســت گفت: در ســال جدید در مرحله ای 
قــرار داریم که قصد داریم به موضوع تحول و تعالی در قوه 

قضاییه جامه عمل بپوشانیم.
وی با بیان اینکه تحول و تعالی در قوه قضاییه با سخن 
گفتن محقق نمی شود و به کار عملی با پشتوانه منطقی و 
علمی نیــاز جدی دارد، گفت: همه کارهای قوه قضاییه باید 
ســند پشتیبان علمی و منطقی داشته باشد. امروز به دنبال 
این هســتیم عملکرد قوه قضاییه را در معرض دید همگان 
قرار دهیم تا نخبگان نسبت به این عملکرد اظهار نظر کنند.
معاون اول قوه قضاییه سند تحول توسط قضایی و برنامه 
۵ ســاله توسعه مقام معظم رهبری را نقشه راه قوه قضاییه 
برشــمرد و تاکید کرد: محور تحول در دستگاه قضایی باید 
رضایت عموم مردم باشــد نه آمار و ارقام پرونده ها. هرچند 
آمار، شاخصی برای حرکت است، اما نباید خود را بی جهت 

درگیر آمار نکنیم.

معاون اول قوه قضاییه خاطرنشــان کرد: برنامه تحولی 
که امروز رونمایی می شــود با رویکرد عملیاتی و منتقدانه 
نگریسته شود. تا پایان ســال ارزیابی جدی از عملکردمان 
خواهیم داشــت تا ببینیم پیشــرفت و کاستی کجا است؛ 
بنابرایــن گزارش، ارتقاء و بهبود ســازوکارها و فرآیندهای 
آمارگیری در دستگاه قضایی و تهیه و تدوین ضابطه مند و 
مدوّن آمارهای ناظر بر پرونده ها و رویه های قضایی با هدف 
شناخت مشکلات و تنگناها، تشخیص دقیق نیازها، تکمیل 
برنامه ریزی ها و تخصیص بودجه ها، یکی از دســتورکارها و 
تاکیدات اصلی حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای 
است و رئیس دســتگاه قضا طی ۹ ماه اخیر در این رابطه 

تذکرات و دستورات مشخصی را صادر کرده است.
در واقع، یکی از رویکردهای تحولی در دســتگاه قضایی 
که پس از آسیب شناسی و احصاء مسائل و مشکلات قضایی 
از سوی حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با جدیت 
دنبال می شــود و وی در بازدیدها و سرکشــی ها از مراکز 
قضایی، سفرهای استانی، سخنرانی ها و دستوراتش بر روی 
آن تاکید دارد، رفع اشکالات و ابهامات در آمارهای قضایی 

به موازات پرهیز از آمارگرایی و کمیت گرایی صرف است.
هشــتم دی ماه ســال گذشــته بود که حجت الاسلام 
والمســلمین محســنی اژه ای رئیس قوه قضاییه در ادامه 
بازدیدهــای میدانی خــود از مراجع و مراکــز قضایی، از 
دادسرای کارکنان دولت )ناحیه 2۸ تهران( بازدید به عمل 
آورد تا از نزدیک در جریان کم وکیف خدمت رسانی قضایی 
به مردم و مراجعان در این دادسرا قرار گیرد؛ در اثنای این 
بازدید، زمانی که رئیس عدلیه متوجه شد در شعب بازپرسی 
دادســرای کارکنان دولت در مواردی عدم توازن در ارجاع 
پرونده ها به شعب مختلف با هدف ملاحظات آماری وجود 
دارد ضمن تذکر به دادستان تهران دستور داد چنانچه رویه 
ارجاع پرونده ها در شعب بازپرسی دادسرای کارکنان دولت 
با فوریت اصلاح نشــود، نسبت به برخورد قانونی با مسئول 

مربوطه این بخش، اقدام مقتضی به عمل آید.

رئیس قوه قضاییه در جریان همان بازدید به مســئولان 
مربوطــه در خصوص راکد ماندن پرونده ها و عدم ارجاع به 
موقع آن ها به شــعب بازپرســی تذکر داد و ضمن برحذر 
داشتن مسئولان قضایی از نگهداری و عدم ارجاع غیرموجه 
و بی دلیل پرونده ها با هدف آمارگرایی، این امر را از مظاهر 

فساد دانست.
»دستور رییس دســتگاه قضا برای رفع برخی اشکالات 
و ابهامــات در آمارهای قضایی و تدقیــق و تثبیت آنها«؛ 
این یکی از محورهای نشســت روز 13 دی 1400 شورای 
عالی قوه قضاییه بود؛ حجت الاســلام والمسلمین محسنی 
اژه ای در جریان این نشســت به معاون اول دستگاه قضایی 
مأموریت داد تا با همکاری مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 
قضاییه و معاونت راهبردی دســتگاه قضایی و رؤسای کل 
دادگستری ها نســبت به رفع برخی اشکالات و ابهامات در 
آمارهای قضایی و تدقیــق و تثبیت این آمارها اقدام کنند 
و تاکیــد کرد: وجود اشــکالات و ابهامات در آمارهای ناظر 
بر میزان پرونده های قضایی در حوزه های مختلف از جمله 
میزان پرونده های ارجاعی به دادگاه های تجدیدنظر، میزان 
مصالحه در پرونده های شــوراهای حل اختلاف و ... باعث 
بروز آســیب و بعضاً فساد، اخلال در برنامه ریزی ها و تأخیر 

در پیشبرد امور می شود.
اما مقوله ارتقاء فرآیندهای آمارگیری در دستگاه قضایی 
در جلســه روز بیســتم دی ماه 1400 شــورای عالی قوه 
قضاییه نیز مجدداً مطرح شــد و حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای با اشاره به نشست های برگزار شده از سوی 
معاون اول قوه قضاییه برای آسیب شناسی و رفع مشکلات 
موضوع آمار در عدلیه به معاون اول دستگاه قضا و همچنین 
معاونیــن راهبردی و آمار و فنــاوری اطلاعات قوه قضاییه 
تاکید کرد که هر چه ســریعتر نســبت به رفع اشکالات و 

ابهامات در آمارهای قضایی اهتمام داشته باشند.
رئیس قوه قضاییه در جریان همان نشســت با اشاره به 
یکی از آسیب های ایجاد شــده در نتیجه وجود ابهامات و 

اشــکالات در آمارهای ناظر بر پرونده هــای قضایی گفت: 
بعضاً مشــاهده می شود که برای یک فقره پرونده و گردش 
و ارجاعاتی کــه آن پرونده در میــان مراجع و بخش های 
مختلف قضایی دارد، چندین آمار ثبت می شود و در نتیجه 
به اشتباه اینچنین تبلیغ می شــود که 1۵ میلیون پرونده 
قضایی وجود دارد که اینچنین نیســت و در واقع، این آمار 
1۵ میلیــون مرتبــط با گردش کار پرونده هاســت؛ در هر 
صورت، این آمارهای غیردقیق، دارای آثار سوء و یک آفت 
و مشکل اســت؛ بنابراین از یک سو ضرورت تهیه و تدوین 
دقیــق آمارهای مرتبط با پرونده ها و ســایر امور مربوط به 
دستگاه قضایی، امری انکارناپذیر است و از سویی دیگر باید 
سازوکاری تعبیه کرد که از هرگونه آمارسازی در فرآیندهای 

قضایی جلوگیری شود.
رئیس دستگاه قضا در جریان نشست روز 2۷ دی 1400 
شــورای عالی قوه قضاییه نیز بار دیگر با اشــاره به مسئله 
مهم مطرح شده در بازدید میدانی خود از دادسرای کارکنان 
دولت و دســتورات صادره پس ازآن بر ضرورت تســریع در 
ســاماندهی موضوع آمارهای قضایی تاکید کرد و بر همین 
اســاس به معاون اول قوه قضاییه تکلیف کرد تا با استمرار 
جلسات با معاونین »راهبردی« و »منابع انسانی« دستگاه 
قضــا و »رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات« قوه قضاییه، 
نسبت به تســریع در بازنگری مقوله آمارگیری فرآیندها و 
پرونده های قضایی و رفع نواقــص این مقوله مهم، اهتمام 

داشته باشند.
همچنین در جریان نخســتین جلسه مشترک شورای 
عالی قوه قضاییه با شورای قضایی استان ها در سال 1401 
نیز که هشــتم فروردین برگزار شد، رئیس دستگاه قضا بر 
ضرورت تکمیل گام هایی که در زمینه ساماندهی آمار، ثبت 
و ارجاع پرونده های قضایی برداشته شده تاکید کرد و گفت: 
قابل قبول نیست که به واسطه ملاحظات آماری، پرونده ها 
با تاخیر ارجاع داده شوند چرا که این موضوع به حق مردم 

لطمه وارد می کند.

مهرداد بذرپاش به همراه علی کامیار دادســتان و دیگر 
مقامات این دســتگاه نظارتی در جلســه کمیسیون اصل 
۹0 مجلس شــورای اسلامی شــرکت کرد. در این جلسه، 
رئیس کل دیوان محاسبات کشــور با استقبال از پیشنهاد 
انعقاد تفاهمنامه با کمیســیون اصل ۹0، تاکید کرد: بنای 
ما از ابتدای کار در دیوان محاســبات، همکاری و همراهی و 
هماهنگی با مجموعه ها و کمیسیون های مختلف در مجلس 

بوده است.
بذرپاش افزود: ان شاءالله به زودی تفاهم نامه تعامل کاری 

میان دیوان محاسبات کشور و کمیسیون اصل ۹0 مجلس 
شورای اسلامی منعقد خواهد شد که نتیجه ی آن، هم افزایی 
بیشتر در صیانت از بیت المال و برخورد با مفاسد اقتصادی 
خواهد شد. وی با اشاره به تحولات ساختاری و محتوایی به 
عنوان یکی از مهمترین جهت گیری ها در دیوان محاسبات، 
ورود به ترک فعل مدیران و کوتاه کردن زمان رســیدگی را 
کارهای اساسی در دوره فعلی مدیریت این دستگاه نظارتی 

دانست.
بذرپاش در بخش دیگری از سخنان خود، اظهار داشت: 

از مطالبات مهم رهبر معظم انقلاب، اصلاح ساختار بودجه 
اســت که دیوان محاســبات طی نزدیک به 2 ســال اخیر 
تلاش کرده علاوه بر کوتاه ترشدن زمان ارایه گزارش تفریغ 
بودجه سالانه، دیدگاه های کارشناسی خود را در این باره در 
اختیار نمایندگان بگذارد. رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
گزارش های ضمنی در ســال اجرای بودجه را هشــدارهای 
پیشگیرانه ای دانست که به مدیران دستگاه ها ارائه می شود تا 

از انحراف در خرج کرد ممانعت به عمل آید.
وی گفت: امســال نیز در تلاش هستیم تا پایان تیرماه، 

گزارش تفریغ بودجه سال قبل را تقدیم مجلس و ملت عزیز 
ایــران کنیم. علاوه بر این، برنامه ریزی کرده ایم تا پایان بهار 
یا اوایل تابســتان، گزارش کارشناســی درباره برنامه ششم 
توســعه را ارائه کنیم تا برای تدویــن برنامه هفتم، تصمیم 
بهتری گرفته شــود. بذرپاش تاکید کرد: امســال را ســال 
هوشمندســازی دیوان نام نهاده ایم و در این راستا، پیگیری 
اتصال به بانک های اطلاعاتیِ مرجع نظیر سامانه های سناما 
و پاکنا و تغییر فرایندهای حسابرسی و رسیدگی الکترونیکی 

را در دستور کار قرار داده ایم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان اینکه برنامه هفتم 
توســعه به سرنوشت برنامه ششم مبتلا نخواهد شد، گفت: 
دولت قبل متنی را به عنوان برنامه به مجلس دهم ارســال 
کرد که مجلس آن را نپذیرفت و دولت حاضر نشــد برنامه 
را تکمیل و اصلاح کند، ناگزیر با اذن رهبری، خود مجلس 
مامور تدوین برنامه ششم شــد. به گزارش ایسنا، با حضور  
ســیدمحمد حسینی، جمعی از نمایندگان عضو فراکسیون 
توســعه متوازن مجلس شورای اسلامی، چند تن از اعضای 
هیئت رئیســه مجلس، جمعی از مدیران اجرایی، روســای 
سازمانها، اساتید دانشگاه، مدیران رسانه ملی و اهالی رسانه، 
»کتاب در مسیر توسعه« در دانشگاه شهید بهشتی رونمایی 
شد. ســیدمحمد حســینی معاون پارلمانی رئیس جمهور 
در این مراســم گفت: تاکید رهبــر فرزانه انقلاب همواره بر 
این اســت که دولت ها برنامه و خط مشــی داشته باشند و 
دســتگاه ها دچار روزمرگی نشــوند چون اگر قرار است در 
کشــور تحول و جهشــی صورت گیرد و پیشــرفت خوبی 
داشته باشیم باید نقشه راه کاملا معلوم باشد تا براساس آن 
اقدام شود؛ بر همین اساس معاونت پارلمانی فصل نوینی از 
تعاملات با مجلس را با هدف تسریع در رسیدگی به طرح ها و 
تصویب لوایح ضروری برای تحقق شعار سال و رفع مشکلات 

مردم طراحی کرده و با قوت پیگیری خواهد کرد.
وی ادامه داد: مســئولان باید علاوه بــر کار و تلاش به 
مباحث فکری و اندیشه ای اهتمام ویژه داشته باشند. رهبر 
معظم انقلاب هم امســال را به عنوان تولید؛ دانش بنیان و 
اشتغال آفرین نامگذاری کردند تا با دانش، فناوری و نوآوری 
نیازهای کشــور را تامین کنیم و وابســتگی در حوزه های 
مختلف را کاهش دهیم و کالاهایی که الان به کشــور وارد 
می شــود را در داخل تولید کنیــم و این تخصص تجربه و 
توانمندی در کشــور وجود دارد، کافی اســت که از توان و 

خلاقیت این همه نیروهای نخبه به درستی استفاده شود.
معاون پارلمانی رئیس جمهور با اشاره به کتاب »در مسیر 
توسعه« که به همت فراکســیون توسعه متوازن مجلس و 
رادیو فرهنگ تهیه و در این مراســم رونمایی شد، افزود: در 
این کتاب فشــرده مصاحبه ها و گفت وگوهای مفیدی که با 
نمایندگان و مسئولان اجرایی در خصوص توسعه کشور در 
حوزه های مختلف صورت گرفته درج شــده است؛ مباحث 

غالبا جنبه کاربردی دارد و به چالش های فرارو و راهکارهای 
برون رفت از مشــکلات اشاره شده اســت، طرح این گونه 
مسائل  از این جهت مفید اســت که موجب همگرایی بین 
نخبگان می شود. حســینی تصریح کرد: با توجه به اهمیت 
دانایی محوری و نگاه علمی، تداوم بخشیدن به طرح چنین 
مباحــث و ارائه آثار آن می توانــد در برنامه های دولت و در 
طرح ها و لوایح و همچنین در تدوین برنامه هفتم توســعه 
مورد اســتفاده قرار گیرد. معاون رئیس جمهور اضافه کرد: 
این حرکت باید استمرار داشــته باشد و موضوعات متنوع 
دیگری هم مورد بحث قرار گیرد. برای نمونه در سند تحول 
دولت پیرامون 3۷ موضوع مشخص کنکاش صورت گرفته و 
چالش ها و راهکارها بیان شده است، البته نسخه ی اولیه سند 
در اختیار همگان هست و نخبگان و صاحب نظران می توانند 
نظرات تکمیلی یا اصلاحی خود را ارائه دهند تا مورد استفاده 
قرار گیرد.  حسینی ضمن تقدیر از اعضای فراکسیون توسعه 
متوازن مجلس و مســئولان رادیو فرهنگ، گفت: کتابی که 

رونمایی شــد یک کتاب کاربردی اســت و توسط کسانی 
تدوین شده که با موضوعات و مشکلات مردم سر و کار دارند 
و از این جهت اگر در هر حوزه سخن گفته اند نکات کاربردی 
و مفیدی مطرح کرده اند که می تواند در برنامه ها و اقدامات 

دستگاه های اجرایی مورد توجه و بهره برداری قرار گیرد.
وی گفت: برنامه هفتم توسعه به سرنوشت برنامه ششم 
مبتلا نخواهد شــد، شما یادتان هست که دولت قبل متنی 
را بــه عنوان برنامه به مجلس دهم ارســال کرد که مجلس 
نپذیرفت و گفت این برنامه نیســت صرفا احکامی ذکر شده 
اســت، بعد هم دولت حاضر نشد برنامه را تکمیل و اصلاح 
کنــد ناگزیر با اذن رهبری خود مجلس مامور تدوین برنامه 
ششم شد. حسینی اظهار داشت: امیدوارم سیاست های کلی 
برنامه زودتر نهایی و به دولت ابلاغ شود تا دولت براساس آن 
برنامه ای جامع تنظیم و تقدیم مجلس کند. امسال هم که 
سال تولید؛ دانش بنیان و اشتغال آفرین است دولت از همان 
روزهای ابتدایی ســال و در ایام تعطیلات کار را شروع کرد 
چون این اعتقــاد و باور در دولت وجود دارد که توصیه ها و 
دستورات رهبرفرزانه انقلاب بر اساس ضرورت ها و اقتضائات 
اســت که مجلس و دولت ولایی باید بدون فوت وقت بدان 

اهتمام ورزند.

یک عضو کمیســیون امورداخلی کشــور و شــوراها در 
مجلس، تاکید کرد: فرآیند گذشته در بررسی طرح صیانت 
تکرار نخواهد شد و اگر کمیسیون جدیدی نیز شکل بگیرد 
صرفا برای جمع بندی نهایی گزارش طرح و آماده سازی آن 

برای ارائه به صحن مجلس است.
جلال رشــیدی کوچی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به 

رای اســتمزاجی مجلس در جلسه غیرعلنی برای بازگشت 
طرح صیانت از حقــوق کاربران در فضای مجازی به صحن 
مجلس و سرنوشــت پیش روی این طــرح، بیان کرد: بنده 
بارها تاکید کردم مهمترین مزیت بررسی این طرح در صحن 
مجلس، شفافیت آن خواهد بود و در خصوص هر بند آن به 
جــای اینکه 20 نفر نظر بدهند، 2۹0 نفر از نمایندگان نظر 

خود را ارائه خواهند کرد.
وی در ادامه اظهار کرد: شــفافیت در بررســی این طرح 
بســیار مهم است. اما اکنون تصمیم با هیات رئیسه مجلس 
است که این طرح به چه شکلی و در چه زمانی مورد بررسی 

قرار گیرد. ما نیز منتظر نظر هیات رئیسه خواهیم ماند.
نماینده مردم مرودشــت در مجلس شــورای اسلامی، 

تصریح کرد: قطعا دیگر کمیسیونی به معنای گذشته برای 
بررسی این طرح ذیل اصل ۸۵ قانون اساسی تشکیل نخواهد 
شــد و اگر هم کمیسیون جدیدی تشکیل شود، برای جمع 
بندی طــرح و ارایه گزارش آن برای رســیدگی در صحن 
مجلــس خواهد بود. فرآیندی که در بررســی این طرح در 

گذشته طی شد دیگر تکرار نمی شود.

معاون اول قوه قضائیه:

می خواهیم نخبگان نسبت به عملکرد قوه قضائیه اظهار نظر کنند

در جلسه مشترک دیوان محاسبات و کمیسیون اصل ۹۰ مجلس مطرح شد

گزارش کارشناسی درباره برنامه ششم پایان خردادماه منتشر می شود

معاون پارلمانی رئیس جمهور: 

برنامه هفتم توسعه به سرنوشت برنامه ششم مبتلا نمی شود

رشیدی کوچی:

کمیسیون جدیدی برای طرح صیانت تشکیل نمی شود

هفته آینده
جلسه مشترک دولت و مجلس

معاون پارلمانی رئیس جمهور از برگزاری نشست مشترک دولت و مجلس 
در روز یکشنبه آینده خبر داد. 

به گزارش ایرنا، »ســیدمحمد حســینی« معاون پارلمانی رئیس جمهور 
گفت که این جلســه روز یکشنبه )2۸ فروردین( به میزبانی دولت در سالن 
اجلاس سران برگزار می شود. وی خاطر نشان کرد: قرار است در این نشست 
به مهم ترین مســائل روز کشــور و همچنین نحوه تحقق شــعار سال که 
از ســوی مقام معظم رهبری »تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین« نامگذاری 

شده، پرداخته شود. 
نخســتین نشست هم اندیشــی بین دولت و مجلس ســال گذشته به 
میزبانی قوه مقننه برگزار شــده بود و این جلســه، دومین نشست مشترک 

دو قوه است.

پایان بررسی و تصویب ضوابط اجرایی
 قانون بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور

در جلســه صبح روز چهارشنبه هیأت دولت که به ریاست آیت الله سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شد، بررســی و تصویب ضوابط اجرایی قانون بودجه 

سال 1401 کل کشور به پایان رسید. 
به گزارش ایســنا، در این جلسه، اعضای دولت پس از بررسی مواد باقی 
مانده از ضوابط اجرایی قانون بودجه سال 1401 کل کشور، آن را به تصویب 

رساندند.
هیأت دولت در ادامه بررســی و تصویب آییــن نامه های تکلیفی قانون 
بودجه ســال 1401 کل کشــور، آیین نامه اجرایی بند )الف( تبصره )1۹( 
قانون مذکور درخصوص »نحوه تخصیص اعتبار به دســتگاه های اجرایی« 

را تصویب کرد.
ارتقای بهره وری خدمات عمومی، شــفاف ســازی، مســئولیت پذیری و 
پاسخگویی دستگاه های اجرایی، از جمله اهداف آیین نامه اجرایی یاد شده 

است.

شورای عالی انقلاب فرهنگی حکم رؤسای جدید 
هفت دانشگاه را تأیید کرد

اعضای شورای  عالی انقلاب فرهنگی در نشست سه شنبه خود به ریاست 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی«، بر اساس نظر هیأت تعیین صلاحیت رؤسای 

دانشگاه ها، حکم رؤسای جدید ۷ دانشگاه کشور را تأیید کرد.    
بر اســاس این گزارش، »طاهر علی محمدی« به عنوان رئیس دانشــگاه 
ایلام، »محمد مؤذنی« به عنوان رئیس دانشــگاه شــیراز، »فرهاد دانشجو« 
به عنوان رئیس دانشگاه تربیت مدرس، »علیرضا دودمان« به عنوان رئیس 
دانشــگاه صنعتی کرمانشاه، »سید علی میرمحمد میبدی« به عنوان رئیس 
دانشــگاه صنعتی اصفهان، »حســین هرســیج« به عنوان رئیس دانشگاه 
اصفهان و »احمد چلداوی« به عنوان رئیس دانشگاه شاهد انتخاب شده اند.

افتتاح مرکز پهپاد دانشگاه هوایی
 شهید ستاری 

فرمانــده نیروی هوایی ارتش با حضور در دانشــگاه علوم و فنون هوایی 
شهید ستاری ضمن بازدید از بخش های مختلف، اماکن علمی، پژوهشی و 

مرکز پهپاد این یگان را افتتاح کرد.
به گــزارش روابط عمومی ارتش، امیر ســرتیپ خلبــان حمید واحدی 
فرمانده نیروی هوایی ارتش با حضور در دانشگاه علوم و فنون شهید ستاری 
از بخش های مختلف این یــگان بازدید کرد. وی در این بازدید، بخش های 
علمی پژوهشــی و مرکز پهپاد دانشگاه علوم و فنون هوایی شهید ستاری را 

افتتاح کرد.
امیر واحدی در جمع فرماندهان و کارکنان این دانشگاه، با اشاره به لزوم 
تربیت نیروی دانشمند متخصص در تراز نظام جمهوری اسلامی ایران اظهار 
کرد: یکی از اهداف دانشــگاه هوایی شهید ستاری، تعلیم و تربیت افسران 
ولایی و متعهد در تراز انقلاب اســلامی و بالا بردن سطح علمی دانشجویان 

دانشگاه هوایی شهید ستاری است.
فرمانده نیروی هوایی ارتش افزود: در راســتای رســاندن نیروی هوایی 
ارتش به یک نیروی دانشــمند  و بمنظور تحقق انتظارات فرماندهی معظم 
کل قوا)مدظله العالی( بخش های مختلف این نیرو بوِزه دانشــگاه شــهید 

ستاری باید بیش از پیش و با توانی دو چندان رو به جلو حرکت کنیم.
وی تصریح کرد: امروز آنچه دشــمنان نظام اســلامی از نهادینه ســازی 
مکتــب انقلابی در بین آحاد جامعه هراس دارند که دانشــگاه علوم و فنون 
هوایی با سابقه ای درخشان می تواند نقش بسیار کلیدی در تحقق این هدف 
والا داشته باشد، چرا که این دانشگاه مهد تربیت افسرانی ولایی و مردمدار 
است و این خود مولفه ای ارزشمند برای خوشبین سازی و ارتقای محبوبیت 

در بین آحاد جامعه  به شمار می رود.
امیــر واحدی تصریح کرد: اولویت دانشــگاه هوایی ارتقای توان علمی بر 
پایه خودباوری و بی نیازی به خارج از کشــور اســت، چــرا که ما جوانانی 
پرتلاش و علمی بسیاری در سطح جامعه داریم که هر کدام می توانند بازوی 

قدرتمندی برای کسب علوم تخصصی باشند.

افزایش فعالیت ارکان حزب جمهوریت 
سخنگوی حزب جمهوریت ایران اسلامی با اشاره به فعالیت های اخیر این 
حزب گفت:با توجه به نزدیک شــدن به انتخابات مجلس شورای اسلامی، 

فعالیت ارکان حزب جمهوریت ایران اسلامی افزایش یافته است.
به گزارش ایســنا، حمیدرضا کارگر  در تشــریح آخرین وضعیت و نحوه 
فعالیت ارکان حزب جمهوریت ایران اســلامی بیان داشــت: مطابق قانون 
فعالیت احزاب در اواخر سال گذشته سومین کنگره حزب با مشارکت خوب 
اعضا از اکثر استان های کشــور به صورت مجازی برگزار شد و گزارش های 
مربوطه برای تایید نهایی به کمیســیون ماده 10 احزاب ارسال شده است و 
با توجه به نزدیک شدن به انتخابات مجلس شورای اسلامی ، فعالیت ارکان 

حزب ارتقا یافته است.
وی در ادامه به مصوبات دفتر سیاســی حزب جمهوریت اشاره و عنوان 
کرد: اولین جلسه دفتر سیاســی به منظور بررسی تحولات مهم سیاسی و 
اجتماعی کشــور و امور بین المللی به ریاســت دبیرکل و با حضور اکثریت 

اعضا، هفته گذشته برگزارشد. 
در این جلسه سیاست های اقتصادی دولت مورد ارزیابی جدی قرار گرفت 
و مقرر شــد نگرانی جدی حزب جمهوریت در خصوص عدم تحقق شعارها 
و برنامه هــای اقتصادی دولــت و افزایش مجدد قیمت ارز و طلا و خودرو و 
کالاهای اساسی و بخصوص دارو در قالب بیانیه ای رسمی به مراجع ذیصلاح 

اعلام شود.
کارگر در ادامه در مورد محورهای بیانیه تفصیلی حزب که قرار است به 
زودی در سایت رسمی حزب جمهوریت منتشر شود، گفت: در دفتر سیاسی 
مصوب شد تا این تشکل سیاسی در آغاز قرن جدید و لزوم تغییر دیدگاه ها 
و عملکردها در حوزه های مختلف با توجه به تغییر نسل ها در بین ایرانیان،  
بیانیه ای تحلیلی و جامع در حوزه های مختلف به خصوص سیاســت های 

داخلی و خارجی تهیه و به استحضار ملت شریف ایران برساند. 
این فعال سیاســی اصلاح طلب افزود: تورم و عدم تاثیر افزایش فروش 
نفت و گشــایش های مالی در جریان مذاکرات برجامــی در زندگی مردم،  
نگرانــی در خصوص تضعیف جایــگاه نهاد روحانیت و،  بررســی آخرین 
وضعیت حکومت طالبان و رصد اقدامات آنها در حوزه اندیشــه و حکمرانی 
و ورود غیرقانونــی و نگران کننده مهاجرین مظلوم افغانســتانی به ایران،  
اظهارات برخی از ائمه جمعه در مورد سنن و رسوم هزاران ساله ایرانیان و 
حقوق عامه مردم و بخصوص محدودیت ها در حوزه زنان،  بررسی مصوبات 
نمایندگان مجلس مانند طرح صیانت و عدم تغییر ســاعت رسمی کشــور 
و طرح اســتثناکردن نمایندگان در طرح شفافیت مالی مسؤولان، بررسی 
آخریــن وضعیت تجاوز روســیه به اوکراین و مواضــع دولتمردان و برخی 
نهادها مانند صدا و سیما در جریان این جنگ تمام عیار و بسیار تأثیرگذار 
در مناســبات آینده دنیا، مذاکرات برجامی  و کنکاش در دلایل بن بســت 
ایجاد شــده و نقش بازیگران بین المللی در این خصوص،  محورهای اولین 
بیانیه حزب جمهوریت در آغاز قرن پانردهم شمســی اســت که در دفتر 

سیاسی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

اخبار کوتاه


